
Prihajam iz ekipe ljubljanske Parade ponosa, vendar sem sama odrastla na obali, kjer še nimamo 

svoje povorke. Zato se zavedam, kako težko je ustvariti nekaj takega izven prestolnice in res iskreno 

čestitam mariborčankam_om za že tretjo parado ponosa! Zelo  sem vesela, da nas je danes veliko, ki 

smo prišle_i podpreti MB iz cele Slovenije. Zato čestitke tudi naši skupnosti za to super udeležbo!  

Slovenija je ponovno v obdobju pozitivnih sprememb na področju LGBTIQ+ pravic. V letu 2022 smo 

nam skozi trojne volitve prigarale_i novo vlado, ki nam je bolj naklonjena. Šle_i smo od tega, da je bil 

sovražni govor, uperjen proti LGBTIQ+ osebam, nekaj povsem običajnega - in to iz ust oseb na 

pozicijah moči - do tega, da je letos prvič v zgodovini Slovenije na Paradi ponosa spregovorila 

predsednica države. Spremenili so se zakoni. Vidimo lahko oprijemljive rezultate.  

Kljub političnemu preobratu se posledice prejšnje vlade in še vedno homofobne in transfobne družbe 

še zmeraj kažejo. Na letošnji ljubljanski Paradi ponosa in tekom paradnega meseca smo bile_i priča 

homofobnemu in transfobnemu nasilju. In nasilja je bilo precej več kot prejšnja leta. Policija ni dovolj 

zaščitila napadenih oseb, ni preganjala storilcev in je bila pri prijavah nepodporna. Nova vlada se ni 

dovolj odzvala. Kljub na papirju spremenjenim okoliščinam smo v praksi videle_i realno stanje. 

Sovražni govor in napadi so se iz parlamenta preselili na ulice. Zato se mi zdi letošnje sporočilo 

mariborske parade še kako pomembno - nujno moramo istočasno delati proti spremembam na 

zakonski ravni ter v družbi! 

Po paradi nismo ostale_i brez besed. Med LGBTIQ+ organizacijami je završalo. Vzele_i smo stvari v 

svoje roke, kot vedno. Zahtevale_i smo, da se nasilje in diskriminacija naslovita na sistemski ravni in 

se obrnile_i na institucije, ki imajo moč, da to naredijo.  

Po naši novinarski konferenci, kjer smo medije opozorile_i na dogajanje, so poslanke_ci strank Levica, 

Socialni demokrati in Gibanje Svoboda sklicale_i nujno sejo parlamentarne Komisije za peticije, 

človekove pravice in enake možnosti na temo homofobnega in transfobnega nasilja. Na seji je bil 

sprejet sklep, da naj Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti, v skladu s 

strategijo Evropske unije, v naslednjem letu sprejme nacionalno strategijo za enakost LGBTIQ+ oseb v 

Sloveniji. Ko smo se dobile_i na sestanku z Ministrstvom za delo, družino, socialne zadeve in enake 

možnosti, se je državni sekretar zavezal, da bodo v začetku jeseni ustanovile_i delovno skupino, ki bo 

sestavljena tako iz predstavnic_kov ministrstva, kot predstavnic_kov LGBTIQ+ organizacij, zato da 

lahko skupaj pripravimo predlog strategije. 

Sestale_i smo se tudi z Ministrstvom za notranje zadeve in Slovensko policijo, kjer smo se 

pogovarjale_i  o vzrokih ne-prijavljanja homofobnega in transfobnega nasilja in o tem, kako lahko 

odnos policistk_ov na terenu vpliva na odločitev žrtve o prijavi ter kako pomembno je, da so naše 

izkušnje s terena slišane. Slovenska policija se je zavezala k bolj učinkovitemu in vključujočemu 

varovanju Parade ponosa in upam, da se to že danes pozna v praksi.  

 

 

Na vseh teh sestankih in pogovorih se je zgodilo nekaj pomembnega. Slišane_i smo bile_i in 

zagotovljeno nam je bilo, da ne bomo več preslišane_i. Zaveze, kot so, da bo v letu 2024 sprejeta 

nacionalna strategija za enakost LGBTIQ+ ljudi v Sloveniji ter da bo policija med varovanjem Parade 

zagotovila dodatne ukrepe in info točke, kjer bo omogočena bolj varna podaja prijav nasilja, so 

konkretne in lahko vplivajo na naša življenja! Verjetno vas je veliko spremljalo družbena omrežja po 

paradi v Ljubljani. Krožil je seznam vsega nasilja, ki se je dogajalo, ki je bil anonimen in izjemno dolg. 

Prijav na policiji je bilo le nekaj. Popisanih in kaznovanih storilk_cev še manj. Tukaj se kaže ta razlika 



med zakoni in družbo, med papirjem in prakso in to je tisto, kar moramo skupaj preseči! 

Predstavnice_i LGBTIQ+ organizacij, ve_i, pogumne_i posameznice_ki, ki ste danes tukaj in si upate 

spregovoriti, naše podpornice_ki ter pristojne institucije, ki nas končno poslušajo!  

Zdaj moramo vlado in institucije držati za besedo, glasno opozarjati na kakršnokoli diskriminacijo, in 

skupaj poskrbeti, da nobeno nasilje ne bo spregledano - doseči moramo, da se vse_i zavedamo, kako 

je biti LGBTIQ+ oseba v Sloveniji. Vse_i, do samega političnega vrha Slovenije, ne samo LGBTIQ+ 

osebe. Takrat bomo lahko kot družba postale_i bolj vključujoče_i in razumevajoče_i. In spet pridemo 

do pogumnih posameznic_kov - bodite najbolj glasne_i, kot ste lahko. 

Prihodnost nas čaka, imamo priložnost, da naredimo Slovenijo za LGBTIQ+ osebe bolj varno in 

pravično, izkoristimo jo - naj se nas sliši! 


